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P R O T O K Ó Ł  Nr LV/23 

 

z sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

                                          z dnia 25 września 2023 r. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski. 

W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 29 radnych. Lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 1 - Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski powitał wszystkich zebranych  

i otworzył obrady LV Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad. 

Radny Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański poprosił  

o uzupełnienie porządku obrad o punkt 5a - Informacja Marszałka Województwa 

Podlaskiego o wynikach przeprowadzonego postępowania konkursowego  

na stanowisko dyrektora w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w Białymstoku. 

Postępowanie konkursowe odbyło się już dawno a od tego czasu nie miało 

miejsca posiedzenie sesji Sejmiku – zauważył radny. I dodał, iż kandydat został 

już wyłoniony i powołany przez Marszałka Województwa Podlaskiego. Radny 

przypomniał, iż jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej prosił Marszałka  

o dostarczenie pewnych informacji, za których udostępnienie radny serdecznie 

podziękował. Nadmienił, że z otrzymanych informacji wynika, iż kandydat 

wyłoniony w konkursie nie spełniał wymaganych kryteriów. Radny zauważył,  

iż dwaj inni kandydaci, którzy spełniali wymagane kryteria konkursu, zostali 

odrzuceni, a zatem oszukani przez komisję konkursową. Radny poprosił zatem  

o umieszczenie punktu 5a po to, by Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki 

wyjaśnił zaistniały problem.  

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zaproponował, by dyskusję  

na w/w temat zamieścić  w punkcie 24a. 

Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki przypomniał, iż radny 

Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański złożył pismo w sprawie 

wyjaśnienia postępowania konkursowego w piątek tj. 22 września 2023 roku  

po godzinie 15, a dopiero dzisiaj trafiło ono do Zarządu Województwa. Marszałek 

wskazał na pewne rozbieżności prawne w kwestii żądań Komisji Rewizyjnej  

i zapewnił, że w ustawowym terminie 14 dni radny otrzyma stosowną odpowiedź. 

Marszałek Województwa postulował konieczność ograniczenia oskarżeń  
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ze strony radnego i przywołał kwestię podobnego posądzania związanego z Operą 

czy Ignatkami, po czym okazało się, że było ono bezpodstawne. Podkreślił 

jednocześnie, że Marszałek Województwa powołuje kandydata przedstawionego 

mu przez komisję konkursową i złożył wniosek formalny o nieumieszczanie w/w 

punktu w porządku obrad. Zarzucił jednocześnie radnemu chęć kontrolowania 

postępowania konkursowego, na co radny odrzekł, iż w takim właśnie celu 

powołana jest Komisja Rewizyjna. I zauważył, że to Marszałek Województwa 

powołał komisję konkursową, która wadliwie przeprowadziła postępowanie 

konkursowe.  

Po burzliwej dyskusji Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski 

zdecydował, iż w/w zagadnienie umieszczone zostanie w punkcie 24a. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Sejmiku Pan Cezary Cieślukowski, który  

w imieniu radnych klubu PSL postulował umieszczenie informacji dotyczącej 

postępowania konkursowego w punkcie 24a.  

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad 

przyjęciem do porządku obrad punktu 24a.  

Radni w głosowaniu jawnym przy 14 głosach ZA, 15 przeciwnych odrzucili 

wniosek radnego Województwa  Pana Jarosława Zygmunta Dworzańskiego.  

Następnie Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 

porządku obrad LV sesji Sejmiku. Radni w głosowaniu jawnym przy 26 głosach 

ZA i 3 wstrzymujących się przyjęli porządek obrad LV sesji Sejmiku.  

Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z LIII sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie  

nad przyjęciem protokołu z LIII sesji Sejmiku. Radni w głosowaniu jawnym przy 

28 głosach ZA przyjęli w/w protokół.  

Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z LIV Nadzwyczajnej sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie  

nad przyjęciem protokołu z LIV Nadzwyczajnej sesji Sejmiku. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA i 2 wstrzymujących się przyjęli  

w/w protokół.  

Punkt 5 - Informacja dotycząca konkursu AgroLiga 2023. 

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski powitał na sesji Sejmiku 

laureatów konkursu AgroLiga 2023 – Państwo Beatę i Janusza Karwowskich 
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z miejscowości Kosaki w gminie Piątnica oraz Pana Stanisława Najdę z firmy 

Sonarol, mieszczącej się w gminie Jedwabne.  

Głos zabrał Wicemarszałek Województwa Pan Sebastian Łukaszewicz, który 

pogratulował zwycięstwa w konkursie i podziękował za promocję naszego 

Województwa zarówno w kraju,  jak też na arenie międzynarodowej. 

Na szczeblu wojewódzkim konkurs AgroLiga skierowany do rolników i branży 

okołorolniczej organizowany jest przez Wojewódzkie Ośrodki Doradztwa 

Rolniczego, na szczeblu krajowym zaś przez redakcje rolne programu TVP 1.  

W obu kategoriach konkursowych zwyciężyli rolnicy z naszego województwa – 

podkreślił Wicemarszałek Województwa Pan Sebastian Łukaszewicz. 

Głos zabrał Dyrektor Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Szepietowie 

Pan Wojciech Mojkowski, który pokrótce przybliżył zebranym ideę konkursu 

AgroLiga.   

Prezes Stowarzyszenia AgroBiznesKlub Pan Andrzej Remisiewicz dodał,  

iż konkurs AgroLiga trwa nieprzerwanie już od 30 lat – od 2007 roku. 

Rozstrzygnięcie konkursu odbywa się w Pałacu Prezydenckim a od 2015 roku  

w obecności pary prezydenckiej. Podczas 30 lat trwania konkursu najwięcej 

mistrzów i wicemistrzów wyłoniono z Województwa Podlaskiego. Prezes wyraził 

słowa podziękowania pod adresem rolników z naszego Województwa, którzy 

codzienną mozolną pracą produkują wyjątkową żywność. Swoje uznanie 

skierował także do właścicieli agroprzedsiębiorstw i branż z naszego 

Województwa, produkujących maszyny rolnicze nie tylko na potrzeby kraju,  

ale również na rynki światowe.  

Następnie wyświetlony został film, przedstawiający krótką charakterystykę 

działalności laureatów konkursu, po którym Wicemarszałek Województwa Pan 

Sebastian Łukaszewicz wręczył zwycięzcom konkursu pamiątkowe grawertony.  

Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki podziękował laureatom w imieniu 

własnym, zebranych radnych jak i mieszkańców Województwa Podlaskiego  

za tak znaczące osiągnięcia oraz wyraził poczucie dumy  z przynależności do tego 

regionu. Jesteście wizytówką tego Województwa – podsumował. 

Do słów podziękowań pod adresem zwycięzców dołączył także Przewodniczący 

Sejmiku Pan Bogusław Dębski, a wszyscy radni nagrodzili ich gromkimi 

brawami. 

Punkt 6 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji 

Podlaskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego 

w Białymstoku za 2022 rok. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Pan Cezary Cieślukowski zapytał 

o aktualną sytuację Województwa Podlaskiego związaną z bakterią legionelli, 

którą wykryto już w Zespole Opieki Paliatywnej w Suwałkach.  

Radny Województwa Pan Stanisław Derehajło zauważył, iż w powyższym 

sprawozdaniu zabrakło informacji na temat kontroli produktów rolnych 

sprowadzanych z Ukrainy. Radny zapytał, czy miało to miejsce na terenie 

Województwa Podlaskiego i czy odbywały się kontrole w 2022 i 2023 roku. 

Radny poprosił o wystosowanie powyższych zapytań do Sanepidu.  

Dyrektor Departamentu Zdrowia UMWP – Pan Dominik Maślach 

zakomunikował, iż nie posiada informacji o zagrożeniu ośrodka w Suwałkach 

bakterią legionelli, zapewniając jednocześnie, iż nawiąże kontakt z dyrekcją 

placówki celem weryfikacji zagadnienia.  

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski jako dyrektor szpitala, 

stwierdził, iż Sanepid dwukrotnie w ciągu roku dokonuje badań dotyczących 

sytuacji epidemiologicznych w szpitalach. Istnieją obecnie specjalne instalacje, 

które zapobiegają rozwojowi bakterii legionelli, a incydent w Rzeszowie był 

sytuacją wyjątkową.  

Dyrektor Departamentu Zdrowia UMWP Pan Dominik Maślach dodał,  

iż występowanie zakażeń szpitalnych spowodowanych bakteriami i wirusami 

oscyluje rutynowo na poziomie 2%. Natomiast po przekroczeniu progu owych 

2% podejmuje się już działania interwencyjne. Stan poniżej 2% określany jest 

jako sytuacja mieszcząca się w granicach dopuszczalności.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Pan Cezary Cieślukowski dodał, iż - bazując  

na informacjach z mediów - bakteria została wykryta podczas okresowego 

badania wody. Tym samym wyraził swoje zaniepokojenie i chciałby jednocześnie 

uczulić odpowiednie służby, by dokonały one badań kontrolnych w tym kierunku. 

Uspokoiłoby to społeczeństwo i zminimalizowało ewentualne zagrożenie.  

Następnie Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 24 głosach ZA i 1 wstrzymującym się podjęli  

UCHWAŁĘ Nr LV/854/2023 

Punkt 7 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego na lata 2023-2039.  

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawił Skarbnik Województwa – Pan 

Paweł Jungerman.  
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Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały i Przewodniczący Sejmiku Pan 

Bogusław Dębski zarządził głosowanie. Radni w głosowaniu jawnym przy 25 

głosach ZA oraz 2 wstrzymujących się podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/ 855/ 2023 

Punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2023 rok.  

Projekt uchwały wraz z dwiema autopoprawkami przedstawił Skarbnik 

Województwa –Pan  Paweł Jungerman.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Pan Cezary Cieślukowski wystosował zapytanie  

do Marszałka Województwa dotyczące spółki PKS Nova. Z dokumentów wynika 

bowiem, że zaplanowane jest kolejne dokapitalizowanie spółki w kwocie 1 mln 

złotych. Radny przypomniał, iż wiosną tego roku miała miejsce długa debata na temat 

sytuacji finansowej w PKS Nova, która zrodziła mnóstwo wątpliwości dotyczących 

strategii i zasad gospodarki finansowej zaplanowanej restrukturyzacji jak również 

planowanych kierunków wydatkowania środków pozyskiwanych przez spółkę  

z budżetu województwa. Przypomniał, iż Marszałek Województwa złożył wówczas 

deklarację, że do końca sierpnia br. przeanalizowana zostanie nowa strategia,  

a decyzja o dofinansowaniu oparta będzie o zatwierdzoną strategię działania spółki. 

Mamy koniec, września a żadnej strategii nie widać – zauważył. Następnie 

przypomniał swój postulat dotyczący działań inwestycyjnych na  stacji paliw  

w Suwałkach tak, by doprowadzić ją do poziomu innych konkurencyjnych stacji i sieci 

paliwowych takich jak Orlen czy BP. Wiceprzewodniczący Sejmiku dopominał się  

o obiecaną informację dotyczącą wydatkowania przeznaczonych środków na zakup 

sprzętu i jego rozdysponowanie na poszczególne oddziały. Niestety, do dnia 

dzisiejszego takowa informacja nie wpłynęła – zauważył Wiceprzewodniczący.  

I odebrał to jako lekceważenie radnych, którzy wnioskowali o uzupełnienie tych 

informacji, jak również niedotrzymanie słowa ze strony Marszałka Województwa 

Pana Artura Kosickiego.  

Radna Województwa Pani Anna Naszkiewicz zwróciła się z zapytaniem w sprawie 

podwyżek– czy są to podwyżki dotyczące minimalnego wynagrodzenia, czy też są to 

podwyżki innego rodzaju? Jednocześnie poprosiła o wyjaśnianie kwestie związanej  

z kwotą 180 tysięcy złotych, zaplanowanej na kampanię promocyjną ARR Ares  

w Suwałkach, prosząc o uszczegółowienie wydatkowania w/w sumy.  

Skarbnik Województwa Pan Paweł Jungerman wyjaśnił, iż podwyżki płac związane 

są z inflacją kształtować się będą na poziomie 8%-15% w zależności od średniego 

wynagrodzenia w danej jednostce. Podwyżki objęły wszystkie jednostki, w tym także 

Urząd Marszałkowski Województwa Podlaskiego.  
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Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki dodał, iż tak jak co roku Zarząd 

Województwa Podlaskiego przegłosowuje podwyżki dla pracowników Urzędu, jak  

i wszystkich instytucji podległych.  

Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki zobowiązał się jednocześnie,  

iż na kolejną sesję Sejmiku przedstawi strategię dotyczącą spółki PKS Nova.  

Jednocześnie zauważył, iż pracownicy PKS w Suwałkach zwrócili się do Zarządu,  

do Wiceprzewodniczącego Sejmiku - Pana Romualda Łanczkowskiego  

z zapytaniem o możliwość dokapitalizowania PKS w zakresie remontu stacji 

benzynowej kwotą niemal 1 mln złotych. Po wnikliwej analizie dostępnych środków 

podjęliśmy pozytywną decyzję – wyjaśnił Marszałek Województwa. I zapewnił, iż na 

następnej sesji Sejmiku udzieli szczegółowej odpowiedzi na zapytania, postawione 

przez Wiceprzewodniczącego Sejmiku Pana Cezarego Cieślukowskiego,  

w szczególności dotyczące strategii rozdysponowania wcześniejszych środków 

finansowych na zakup floty  na poszczególne oddziały PKS.  

Odpowiadając na zapytanie radnej Województwa Pani Anny Naszkiewicz głos zabrał 

Prezes ARR Ares Pan Łukasz Owsiejko, który poinformował, iż agencja złożyła 

wniosek do Zarządu o pozyskanie środków na realizację wydarzeń, konferencji, 

konkursów promujących fundusze europejskie oraz przedsiębiorczość. Podobny 

wniosek agencja składała także rok temu i w jego ramach zorganizowanych zostało 

szereg konferencji w regionie, skupiających się w szczególności na funduszach 

europejskich.  

Radni nie zgłaszali więcej uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 24 głosach ZA oraz 3 wstrzymujących się podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/856/2023 

Punkt 9 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu im. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Łomży.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/857/2023 

Punkt 10 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Profilaktyki i Terapii 

Uzależnień w Łomży.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku po sprawdzeniu kworum 

zarządził głosowanie. Radni w głosowaniu jawnym przy 20 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/858/2023 
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Punkt 11 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Samorządu Województwa Podlaskiego realizowanych 

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

i przeznaczenia na nie środków w 2023 roku 

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 23 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/859/2023 

Punkt 12 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wydłużenie terminu obowiązywania ponad jeden rok budżetowy umowy 

z Miastem Białystok na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych robót budowlanych w ramach 

zadania pn. „Rozbudowa budynku V Liceum Ogólnokształcącego 

w Białymstoku, ul. Miodowa 5 o salę gimnastyczną z zapleczem i łącznikiem 

wraz z zagospodarowaniem terenu, miejscami postojowymi oraz niezbędną 

infrastrukturą techniczną”.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 23 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/860/2023 

Punkt 13 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyboru przedstawicieli do rad społecznych działających w Szpitalu 

Wojewódzkim im. dr. Ludwika Rydygiera w Suwałkach, Specjalistycznym 

Psychiatrycznym Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 

w Suwałkach oraz w Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Paliatywnej 

im. Jana Pawła II w Suwałkach.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 24 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/861/2023 

Punkt 14 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej odcinka drogi wojewódzkiej 

nr 662 położonej w Suwałkach przy ul. Utrata z jednoczesnym wyłączeniem 

go z użytkowania.  

Radny Województwa Pan Krzysztof Kondraciuk zwrócił uwagę na treść 

uzasadnienia do projektu uchwały – we wniosku Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach 

mowa jest o jednej działce, natomiast w uzasadnieniu powołującej się na w/w pismo  

wskazane są trzy działki. Radny zarzucił niekonsekwencję i wystosował prośbę,  

by więcej uwagi przykładać do treści uzasadnień, by nie były one „śmieszne”.  
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Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Transportu UMWP Pan Zbigniew 

Piotrowski stwierdził, iż uchwała nie zawiera błędów formalnych, a uzasadnienie 

napisane jest poprawnie.  

Radni nie zgłaszali  uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 25 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/862/2023 

Punkt 15 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

pozbawienia odcinków starodroży drogi krajowej nr 61 na terenie powiatu 

łomżyńskiego, grajewskiego i kolneńskiego kategorii drogi wojewódzkiej.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 23 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/863/2023 

Punkt 16 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

Nr XXXVI/293/01 Sejmiku Województwa Podlaskiego z dnia 21 maja 2001 

r. w sprawie ustalenia przebiegu dróg wojewódzkich na terenie 

województwa podlaskiego.  

Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Transportu UMWP Pan Zbigniew 

Piotrowski poinformował, iż uchwała jest konsekwencją wcześniej podejmowanych 

decyzji związanych ze zmianą kategorii dróg.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 24 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/864/2023 

Punkt 17 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Klukowo na przebudowę drogi 

gminnej Nr 108068B w miejscowości Wyszonki – Nagórki wraz z budową 

mostu przez rzekę Nurzec.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 24 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/865/2023 

Punkt 18 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Siemiatycze.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 25 głosach ZA podjęli  
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    UCHWAŁĘ Nr LV/866/2023 

Punkt 19 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującym się na terenie 

województwa podlaskiego.  

Radny Województwa Pan Krzysztof Kondraciuk zapytał o powód zmniejszenia 

kwoty dwóch dotacji z listy rezerwowej oraz zwiększenia jednej dotacji. Z czego 

to wynika?  

Dyrektor Departamentu Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji UMWP – 

Pani Agata Puchalska odpowiedziała, iż planowane kwoty zaproponowane 

zostały przez komisję – Zarząd zaproponował kwotę 30 000 zł w związku z tym,  

że parafia w Korycinie wnioskowała, aż o 100 000 złotych. W innym przypadku 

nie byłaby ona w stanie wykonać przedsięwzięcia. Kwota 30 000 zł została 

zaaprobowana przez parafię. Kwoty zmniejszonych dotacji zaś zostały ustalone  

z beneficjentami, którzy potwierdzili, że będą w stanie zrealizować zadanie – 

wyjaśniła Pani Agata Puchalska - Dyrektor Departamentu Kultury, Dziedzictwa 

Narodowego i Promocji UMWP. 

Radni nie zgłaszali  uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/867/2023 

Punkt 20 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków, znajdującym się na terenie województwa 

podlaskiego.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 27 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/868/2023 

Punkt 21 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu 

Muzeum Podlaskiemu w Białymstoku. 

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 25 głosach ZA podjęli  
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    UCHWAŁĘ Nr LV/869/2023 

Punkt 22 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie na rzecz Powiatu Sokólskiego darowizny nieruchomości położonej 

w powiecie sokólskim, gm. Nowy Dwór w obrębie Bieniowce oznaczonej jako 

działki o numerach geod.: 789, 819/1, 925/2, 926/1, 788/5, 305/5 i 791/1 oraz 

w obrębie Dubaśno oznaczonej jako działka numer geod. 216/2.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Radni  

w głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr LV/870/2023 

Punkt 23 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości położonej 

w Łomży przy ul. Rybaki 3, składającej się z działek oznaczonych numerami 

geod.:10078/6, 10078/7, 10078/10 i 10079/4.  

Radny Województwa Pan Jacek Piorunek zapytał, czy powyższe działki były 

własnością Wojewódzkiego Ośrodka Profilaktyki i Terapii Uzależnień, na co 

Dyrektor Departamentu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami UMWP – Pan 

Lesław Wołcz odparł, iż działki przekazane zostały ośrodkowi w nieodpłatne 

użytkowanie. Ośrodek zrzekł się użytkowania, działki wróciły zatem do zasobu  

i decyzją Sejmiku można udzielić bonifikaty i przeznaczyć nieruchomość  

do zbycia. 

Radny Województwa Pan Wojciech Grochowski zapytał o wysokość bonifikaty 

– dlaczego wynosi ona akurat 79%, a nie 90% , czy 50%?  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Pan Cezary Cieślukowski zacytował 

uzasadnienie do w/w uchwały – „wniosek został uzasadniony obecną trudną 

sytuacją polityczną” i poprosił o wyjaśnienie.  

Dyrektor Departamentu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami UMWP Pan 

Lesław Wołcz odparł, iż było to uzasadnienie zaczerpnięte z cytatu Caritas  

i dodał, iż bardziej chodziło o sytuację geopolityczną.   

Wicemarszałek Województwa Pan Marek Olbryś wyjaśnił, iż po wyczerpaniu 

się możliwości WOPiTU działka ta w planie zagospodarowania miejscowego 

przeznaczona jest na działalność w zakresie ochrony zdrowia. Jest to również 

uzależnione od płatności przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Chodzi  

o możliwości rehabilitacji, tak by zapewnione było finansowanie. Caritas  

był w stanie tyle zapłacić, a Zarząd chciał nieodpłatnie przekazać i połączyć  

to z hospicjum. Możliwość i wniosek wyczerpały się i do tej pory była mowa  

o nieodpłatnym przekazaniu. Zarząd zaś dbając o finanse województwa nie mógł 
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wyrazić zgody na bezpłatne przekazanie i stąd wynika uzgodniona bonifikata  

w wysokości 79%. Zabudowa działek nie nadaje się do użytku – dodał 

Wicemarszałek.  

Radny Sejmiku Pan Jacek Piorunek powołując się na wypowiedź 

Wicemarszałka Województwa Pana Marka Olbrysia dotyczącą wyczerpania się 

możliwości WOPiTU zapytał, czy Wojewódzkiemu Ośrodkowi Profilaktyki  

i Terapii Uzależnień zaproponowano przejęcie w/w działek? 

Dyrektor Departamentu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami UMWP Pan 

Lesław Wołcz odpowiedział, iż WOPiTU od dłuższego czasu dysponował 

nieruchomością w formie nieodpłatnego użytkowania  ale nic z nią nie robił. Przez 

wiele lat stał pustostan. Po wpłynięciu wniosku ze strony Caritas wystosowano 

zapytanie do WOPITU, czy będzie on korzystał z nieruchomości? Po otrzymaniu 

negatywnej odpowiedzi nieruchomość przekazano instytucji charytatywnej  

Caritas. Zatem była siedziba WOPiTU trafia obecnie do Caritasu  (za 21% 

wartości) – stwierdził Dyrektor Lesław Wołcz odpowiadając na zapytanie 

radnego Województwa Pana Jacka Piorunka. Plany obejmują uruchomienie 

działalności w zakresie opieki zdrowotnej. Caritas ma obowiązek 

zapoczątkowania działalności w ciągu 10 lat. Jeśli to nie nastąpi będzie  

on zobligowany dopłacić różnicę od ceny zakupu (79%). 

Radny Województwa Pan Jacek Piorunek zauważył, iż tereny nad Narwią  

są bardzo atrakcyjną lokalizacją i warto rozważyć możliwość sprzedaży działek,  

a nie pozbywać się ich za 25% wartości. W planie zagospodarowania 

przestrzennego w/w tereny przeznaczone są pod działalność zdrowotną.  

I to dyskwalifikuje budowę np. hotelu, czy pensjonatu itp.  

Radni nie zgłaszali więcej uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 17 głosach ZA, 1 przeciwnym oraz  5 

wstrzymujących podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr  LV/871/2023 

Punkt 24 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian 

w składach osobowych komisji Sejmiku Województwa Podlaskiego.  

Radni nie zgłaszali więcej uwag i Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 21 głosach ZA, 1 przeciwnym oraz 1 

wstrzymującym podjęli  

    UCHWAŁĘ Nr  LV/872/2023 

Punkt 25 - Informacja w sprawie realizacji Kontraktu Terytorialnego dla 

Województwa Podlaskiego w 2022 r.  
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Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag.  

Punkt 26 - Informacja Marszałka Województwa bieżącej pracy Zarządu 

Województwa Podlaskiego w okresie od dnia 16 czerwca 2023 r.  

Głos zabrał radny Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański, który 

przypomniał radnym, iż na wolne stanowisko w WUP w Białymstoku w wyniku 

postępowania konkursowego wyłoniono kandydata - Pana Tomasza Szeweluka, 

którego wskazano do zatrudnienia. Komisji konkursowej przewodniczył 

Wicemarszałek Województwa Pan Marek Olbryś. Radny pokrótce przytoczył 

uzasadnienie wyboru w/w kandydata. Ponieważ od początku były wątpliwości, 

czy wyłoniony kandydat (wcześniej zaufany Sekretarz Marszałka Województwa) 

spełnia kryteria wymagane ustawą radny poprosił Marszałka Województwa  

o udzielenie informacji, dotyczących złożonych przez kandydata dokumentów.  

O wolne stanowiska ubiegały się łącznie trzy osoby: dwie z nich złożyły 

dokumenty, poświadczające pracę w urzędzie pracy z 16 – letnim i ponad  

20-letnim stażem pracy. Pan Tomasz Szeweluk złożył następujące dokumenty: 

• Staż pracy  

1) od sierpnia 2005 do końca lutego 2007 roku - praca w Podlaskiej 

Fundacji Rozwoju Regionalnego.  

Radny zarzucił, iż PFRR została wpisana na listę instytucji szkoleniowych 

dopiero 22 października 2008 roku. Zatem staż pracy Tomasza Szeweluka  

w w/w placówce nie powinien być uznany, gdyż nie była ona w owym czasie 

instytucją rynku pracy.  

2) Od 1 sierpnia 2010 do 30 czerwca 2012 – Uniwersytet w Białymstoku  

W uwagach Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki napisał, iż w/w 

instytucje – PFRR i Uniwersytet w Białymstoku – zaliczane są do katalogu rynku 

pracy. Radny Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański dodał,  

iż w imieniu Uniwersytetu w Białymstoku funkcje związane z rynkiem pracy 

pełni Akademickie Biuro Karier, które zatrudnia 3 osoby.  

3) 15 październik 2012 do 14 października 2013 – również Uniwersytet  

w Białymstoku   

Radny następnie przytoczył kolejne etapy zatrudnienia wyłonionego kandydata, 

kończąc na stowarzyszeniu Euroidea, gdzie od roku 2009 do czerwca 2023 roku 

Tomasz Szeweluk jest prezesem. 

Radny Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański zapytał, od kiedy 

KRS stanowi dowód na staż pracy? I wskazał na wyrok NSA w postępowaniu 
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kasacyjnym w bliźniaczej sprawie, w której nie uznano za staż pracy działalności 

w stowarzyszeniach, podnosząc, że tylko umowa o pracę lub umowa 

cywilnoprawna może być potwierdzeniem stażu pracy. Innej możliwości nie ma 

– stwierdził radny.  

Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki zobowiązał się przedstawić 

radnemu w terminie dwóch tygodni odpowiedź na piśmie, zaznaczając 

jednocześnie, że Komisja Rewizyjna nie ma prawa weryfikować konkursu  

i to komisja konkursowa na bazie posiadanych dokumentów przedstawia swoje 

rozstrzygnięcie. Marszałek Województwa natomiast powołuje bądź też nie 

powołuje wskazanego kandydata.  

Radny Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański dodał, iż Marszałek 

Województwa powinien przed swoimi wyborcami i mieszkańcami Województwa 

tak przeprowadzać procedury by były one przejrzyste, jasne, klarowne, a nade 

wszystko uczciwe. A uznanie przez PiS stażu pracy w KRS jest wysokim 

nadużyciem – podsumował radny. I nie powinno to mieć miejsca w takiej 

instytucji jak UMWP.  

Punkt 27 - Informacja Zarządu Województwa Podlaskiego o wykonaniu 

uchwał Sejmiku Województwa Podlaskiego za II kwartał 2023 r.  

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali żadnych uwag.  

Punkt 28 - Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i udzielonych 

odpowiedziach w okresie  od 19 czerwca 2023 roku. 

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali żadnych uwag.  

Punkt 29 - Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku 

Województwa Podlaskiego.  

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali żadnych uwag.  

Punkt  30 - Wolne wnioski, informacje. 

Radny Województwa Pan Maciej Zenon Żywno poprosił o zdjęcie banerów 

wyborczych z budynku Podlaskiego Muzeum Kultury Ludowej, ponieważ jest  

to instytucja kultury.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Pan Cezary Cieślukowski poinformował,  

iż mieszkanka powiatu suwalskiego - gminy Jeleniewo – Maja Krzyżewska 

została ogólnopolską laureatką Konkursu Piosenki Eurowizji Junior i będzie 

reprezentowała nasz kraj na finale w Nicei. W przypadku zwrócenia się jej 
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rodziców do Marszałka Województwa z prośbą o pomoc poprosił o życzliwe jej 

rozpatrzenie. 

Radny Województwa Pan Jacek Piorunek zauważył, że – w odniesieniu  

do prośby radnego Województwa Pana Macieja Zenona Żywno – samorządy  

w całej Polsce zobligowane są do podjęcia uchwał, w których wyznaczone 

zostaną miejsca do prowadzenia kampanii wyborczej. Radny dodał, iż samorząd 

Województwa Podlaskiego powinien również podjąć taką uchwałę.  I poprosił, 

by - w przypadku podejmowania takowej uchwały przez Marszałka 

Województwa Pana Artura Kosickiego - do tych miejsc zaliczyć bilbord 

elektroniczny na budynku WORD w Łomży.  

Punkt 31 - Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku  Przewodniczący Sejmiku zamknął obrady LV sesji 

Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

 

Protokołowała       Obradom przewodniczył 

 

 Ewa Kapusta           Bogusław Dębski  


